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VALÓBAN ÖRÖKRE ÜDVÖZÜLTÉL? 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2019. szeptember 15. 

 

Ma egy különösen fontos üzenetet hoztam. Minden üzenet nagyon fontos, de időről időre 

vissza kell térni az üdvösség, a megigazultság kérdésére. Időnként vissza fogunk lépni, 

mindig más oldalról fogjuk megközelíteni a dolgokat. Úgysem tudjuk ugyanazt a prédikációt 

ugyanúgy elmondani, de nagyon fontos, hogy megerősödjetek Isten Igéjében – főleg a 

megigazultságotok tekintetében. Ez lesz az egyik legfontosabb dolog, amit az ördög biztosan 

meg fog támadni. Nagyon erősen kell állni a kősziklán, és bizony a sok-sok olyan tanítás, 

amelyik nem pontosan az igazságot tárja elénk, elbizonytalaníthat bennünket. Ugyanis Isten 

Igéjére nagyon sok salak rakódott. Az eredeti Evangéliumra, arra az Evangéliumra, amelyet 

maga Jézus hirdetett, Pál apostol, Péter apostol hirdetett, amit a Bibliában olvasunk. Sajnos 

ezekre a dolgokra rápakoltak a hagyományok, rárakódtak a tradíciók, különféle emberi rende-

lések, emberi elképzelések. Nekünk az igazságra van szükségünk, hogy az igazságot ismerjük 

meg, mert az igazság ismerete tesz bennünket szabaddá. Az igazság önmagában nem tesz 

szabaddá, ha nem ismered az igazságot. Ezért fontos, hogy megismerjed. Ha olvasod az 

Apostolok cselekedetei első részét, ott a gyülekezet azért imádkozott, hogy a szolgálók, a 

tanítványok bátorsággal szólják Isten Igéjét, hogy Isten Igéjének hirdetését jelek és csodák, és 

gyógyulások kövessék.  

Miért kell ezért imádkozni, hogy bátorsággal szóljuk az igazságot? Mert ha az igazságot 

szólod, akkor meg fognak támadni. Ha te hirdeted Jézus Krisztust, hirdeted az Ő keresztjének 

munkáját, az Ő bevégzett munkáját, és semmilyen támadás nem ér téged emiatt, akkor állj 

meg, és gondolkozz el, hogy biztos, hogy az igazságot hirdeted? Mert Jézus maga volt az 

Igazság. Ő csak az igazságot hirdette, és bizony Őt nagyon erősen megtámadták. Pál apostol a 

leveleiben elég sokat ír a szenvedéséről, még a töviséről is írt, ami nem egy fizikai betegség 

volt, hanem a sátán angyala üldözte. (A tövis kellemetlen embereket, kellemetlen személyeket 

jelent). Pál apostolnak is igen-igen meg kellett harcolnia a hitharcát, hogy megálljon a 

kősziklán, hogy megálljon az igazságban. Az ördög mindenfélét fog hozni. Amikor elfogytak 

az igei érveik a farizeusoknak is, akik Jézus ellen mentek, akkor mindig maradt egy adu, egy 

Jolly Joker a kezükben: Hát akkor mondjuk azt, hogy hamis tanítók! Most ugyanezt teszik. Ha 

te az igazságot hozod az emberek elé, akkor nagyon gyakran megvádolnak azzal, hogy te 

hamis tanításokat hallgatsz, vagy hamis tanító vagy.  

Eszembe jutott egy kis példa, ahogy készültem. Én a gyerekkoromat falun töltöttem, egy 

kis zalai faluban nőttem föl, 13 éves koromig. Voltak teheneink, voltak állataink, a szüleim, 

nagyszüleim gazdálkodtak, és nagymama megfejte a tehenet, vagy éppen édesanyám, és 

akkor ittuk a friss tehéntejet. Volt hozzá házi sütésű kenyér is, és nagyon szerettük, ezen 

nőttünk föl. Aztán elköltöztünk Budapest mellé, már Budapesten jártam a 8. osztályt. Ott nem 

volt tehén, nem volt állat, volt a zacskós tej. Ki emlékszik még erre? Azt hiszem, vannak itt 

néhányan, akik erre emlékeznek. Volt az üveges tej, és azt ittuk. Megszoktuk. Egy év múlva 

visszalátogattunk vidékre, és szomszédban még voltak tehenek. Éppen megfejte Annus néni, 

mondom, iszom egy jó pohár igazi tehéntejet, és képzeljétek, nem tudtam meginni! Nem 

ízlett. Annyira hozzászoktam a hamisítványhoz, hogy nem ízlett az eredeti. Isten ezt a példát 

hozta föl, hogy így vannak emberek az Evangéliummal. Annyira megszokták néhányan a 

hamisítványt, annyira hozzászoktak a vallásos tradíciókhoz, azokhoz az igeietlen dolgokhoz, 

és annyira ragaszkodnak hozzá, hogy meg vannak győződve, hogy az az igazság, és az az 

eredeti, pedig nem.  

Le fogjuk porolni most egy kicsit a hagyományokat, a tradíciókat, az egyéni elképzelése-

ket, és meg fogjuk nézni a megigazultság kérdését, pontosabban ahogy a címet adtam: 

Valóban örökre üdvözültél? Valóban örökre igaz vagy Isten előtt? Ezt az üzenetet nagyon 
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gyűlöli az ördög. Amikor arról beszélünk, hogy téged Isten szeret, hogy te Isten igazsága 

vagy, és hogy te Isten szeretett gyermeke vagy, ezt gyűlöli hallgatni. A pokol összes serege ez 

ellen az üzenet ellen lesz, és mindenki, aki Isten szeretetét, kegyelmét, feltétel nélküli 

szeretetét tolmácsolja, az nem tetszik az ellenségnek. Úgyhogy ma belerúgunk egyet, és 

megnézzük Isten Igéjét. Lapozzuk a Bibliánkat az Efézusi levél 6. fejezetéhez. Nagyon jó 

ismerjük ezt a részt, a szellemi fegyverzetről beszél Isten Igéje.  

Efézus 6,11. 14. 

11. Öltözzétek fel az Isten minden fegyverét, hogy megállhassatok az ördögnek 

minden ravaszságával szemben. 

Van egy ellenségünk, és az nem Isten, hanem a mi ellenségünk az ördög. Az ördögnek 

nincs ereje, figyeld meg, itt a ravaszságáról beszél a Biblia. Az ördög le lett győzve, meg lett 

fosztva az erejétől, meg lett bénítva, Jézus a nyakára lépett, lefegyverezte, és őt bátran 

mutogatta. De van ravaszsága. Ezeket tetten kell, hogy érjük. Nézzük a 14. igeverset, mert ma 

erről lesz szó. 

14. Álljatok hát elő, körülövezvén derekatokat igazsággal, (igazlelkűséggel) és felöl-

tözvén a megigazultság mellvasába. 

Miért kéri ezt tőlünk Isten? Azért, mert Isten pontosan tudja, hogy ezeken a területeken 

téged támadások fognak érni, és föl kell, hogy vértezzük magunkat, föl kell, hogy készüljünk, 

hogy meg tudjunk állni Isten igazságában. Nézzük, hogy mit jelent az, hogy igazlelkűség. 

Görög nevét nem mondom, hanem az igazlelkűség szó jelentését el fogom magyarázni. A 

tényekkel megegyező igazság. A valóság, ami a hazugság ellentéte. Jézus Krisztus így nevezi 

önmagát, hogy Ő az igazság. Igazmondást jelent, őszinteséget jelent, hitelességet, megbíz-

hatóságot, egyenességet, és becsületességet. Tehát ezzel kell felöveznünk a derekunkat.  

Öltözzünk fel az igazságnak a mellvasába. Nézzük, hogy mit jelent az, hogy igazság? Mit 

jelent az eredeti görög szó? Ezt már többször mondtam, hogy egy-egy görög szónak többfajta 

jelentése van. A magyar bibliafordítás is sok van, nekem otthon legalább nyolcféle, ami 

magyar fordítás. A lényeg az, hogy meg kell, hogy értsük, hogy egy-egy görög szónak 

többfajta jelentése van. Amikor a Bibliánkat olvassuk, akkor valamilyen formában benne van 

annak, aki a Bibliát fordította, az ő hite, az ő tudása is valamilyen szinten. Éppen ezért mélyre 

kell ásnunk, és ki kell kutatnunk, hogy mi az pontosan, amit Isten nekünk mondani szeretne 

az adott Igével. Nézzük, mit mond az igazságról: jogosság, méltányosság, igazságosság, 

jogszerűség, megigazulás, jótékonyság, adomány, alamizsnát is jelent bizonyos szóhasznála-

tokban. Tehát föl fogjuk ma övezni magunkat, és föl fogjuk vértezni magunkat mindezekkel.  

Róma 5,9. 

9. Minekutána azért most megigazultunk az Ő vére által, sokkal inkább megmene-

külünk [megtartatunk] a haragtól Őáltala. 

A Biblia egy tényről beszél, egy befejezett tényről. Annyit még hadd mondjak el nektek, 

hogy Jézus bevégzett munkájáról a Szent Szellem ad igazán bizonyságot, mégpedig a 

levelekben. A levelekből tudjuk meg valójában, hogy mi az, amit Isten elvégzett, mi az, amit 

elvégzett a kereszten. Hiszen ha csak a négy evangéliumunk lenne, akkor bizony lennének ott 

kérdéses részek. Gondoljatok bele, hogy maguk a tanítványok sem értették, akik Jézus mellett 

voltak. Nem értették, hogy most mi történik velük valójában? Miért kell meghalnia Jézusnak? 

Miért van a kereszten? Miért hagy itt bennünket? Egyszerűen értetlenül álltak a dolgok előtt. 

Az apostoli levelek nagyon fontosak, mert maga Jézus mondta, hogy el fog jönni a vigasztaló, 

el fog jönni a Szent Szellem, aki el fog vezetni benneteket majd minden igazságra. A Szent 

Szellem fogja kijelenteni igazán, hogy mi az, amit Jézus bevégzett a kereszten.  

Itt megint egy kicsit jobban megnézzük. Azt írja: Minekutána azért most megigazultunk. 

Ez egy bevégzett dolog. Mit jelent az, hogy megigazultunk? Igaznak, ártatlannak, törvényes-

nek nyilvánít, annak igazol bennünket Isten Igéje. Tehát te igaz vagy. Törvényes vagy Isten 

előtt. Istennek megvan erre a jogi alapja, hogy téged igaznak jelentsen ki, és ez az alap, ez a 
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jogos alap az Ő keresztje. Nem a te cselekedeted, nem az én érdemem, nem valaki másnak az 

érdeme, hanem egyedül, kizárólagosan Jézus Krisztus keresztjének munkája. Te igazzá 

tétettél. Az égvilágon semmi közöd nincs hozzá, azon kívül, hogy ezt elfogadtad. 

Nézzük meg a következőt. Az rendben van, hogy megigazultunk, rendben van, hogy 

igazak vagyunk Isten előtt. De mint minden igaz ember, nem minden cselekedetünk igazolja, 

hogy mi igazak vagyunk. Néha teszünk olyanokat is, amiből ez egyáltalán nem látszik. Ez az 

embereket nagyon megzavarja, és úgy gondolják, hogy akkor ez a tény már nem igaz rájuk. 

Nézzük meg, hogy mit jelent az, hogy sokkal inkább megtartatunk. Mi által igazultunk meg? 

Az Ő vére által. A vér volt az ár értünk. A vérben való élet, amely örök engesztelő áldozat, és 

ez a vér igaz, hogy egy egyszeri áldozat, de ez egy örök áldozat. Ez egy folyamatos dolog. 

Jézusnak a vére nem egy egyszeri dolog. Folyamatos, mert Jézus vére jobbat beszél, mint 

Ábel vére. Ábel vére miért kiáltott föl Istenhez? A saját igazságáért. Jézus vére pedig a mi 

igazságunkért.  

Azt mondja, hogy sokkal inkább megtartatunk a harag ellen, Őáltala. Isten nem azért 

igazított meg bennünket, hogy utána elveszítsen. Nem azért igazított meg, hogy a pokolba 

akar dobni bennünket, azért mert elrontottunk, eltévesztettünk valamit. Nézzük meg azt, hogy 

mit jelent az, hogy megtartatnunk. Itt is kiszótároztam a görögből. Lehet, hogy már unjátok 

ezeket a szótárazásokat, de én egyre jobban kezdem élvezni, mert egyre mélyebb, egyre jobb 

megértést fogunk kapni, ahogy egyre mélyebbre ásunk Isten Igéjében. Tudjátok, ha kincset 

keres valaki, mélyre kell ásnia, tanítja az Ige. Minél mélyebbre ásol, az nem a felszínen van 

általában. Nézzük, hogy mit jelent, hogy megtartatnunk: megtart, ez az első. Biztonságban 

megőriz – ez óriási! Megment, kiszabadít, biztonságban helyez. Meggyógyít, a sozo 

egyébként ez a szó. Ezt ugye többször hallottuk. Üdvözít. Betartja az ígéretét. Megtart 

emlékezetében. Elrejt, titokban tart, életben marad, tovább él, megmenekül, épségben marad, 

biztonságba kerül, elmenekül, szerencsésen eljut valahova. Tudsz-e mondani egy halleluját? 

Halleluja! Dicsérjük az Urat! Ezt jelenti.  

Ezek után még mindig vannak olyanok, akik úgy gondolják, hogy nekünk egy olyan 

pásztorunk van, aki hagyja, hogy mi a pokolba kerüljünk? Hagyja, hogy mi elkárhozzunk, 

hagyja azt, hogy valamilyen oknál fogva elszakadjunk Tőle? Az Úr az én Pásztorom, nem 

szűkölködöm, füves legelőkön nyugtat engem. Az elmúlt alkalommal, amikor szolgáltam, 

pontosan elmondtam, hogy a pásztor mit végez. Miért gondolják sokan, hogy Jézus egy olyan 

Pásztor, aki nem tudja az övéit megőrizni, hogy azok majd az ördög martalékává legyenek? 

Jézus mit mondott az utolsó, főpapi imájában? Azt imádkozta, hogy akiket rám bíztál, 

mindenkit megtartottam, kivéve a veszedelem fiát. Megkérdezhetjük, hogy Júdás miért 

kárhozott el? Nagyobb bűne volt, mint Péternek? Nem. Egyetlen okból: nem volt újjászületve. 

Semmi más oka nem volt. Mert Júdásnak ugyanúgy bocsánatos bűne volt, mint Péternek. 

Csak ő nem várta meg, amíg a szent vér kifolyik érte, amíg az áldozat bemutattatik érte. 

Cselekedetekből nem lehet üdvözülni.  

Egy kicsit előre szaladtam, de nézzük a Római levél 5,12-től az Igéket. Én is veletek 

lapozom oda a Bibliámat, hogy együtt haladjunk. Onnan fogunk indulni. Ezek nagyon 

erőteljes igeversek. A Római levelet olvasgattam egész héten, az első három fejezetet, ami 

mind a pogányokról, illetve a zsidókról szól. A Római levél elejének az a lényege, hogy Isten 

a pogányoknak is kijelentette magát, mindenkinek kijelentette magát, és senki nem képes 

üdvözülni a saját erejéből. A törvény alatt lévők a törvény által vesznek el, a törvény 

nélküliek pedig a törvény nélkül vesznek el. Egyedül egyetlen módja van annak, hogy valaki 

örök életet kapjon, az pedig a Jézus Krisztusban való hit által történik.  

Róma 5,12–13.  

12. Annakokáért, miképpen egy ember által jött be a világra a bűn és a bűn által a 

halál, és ekképpen a halál minden emberre elhatott, mivelhogy mindenek vétkeztek az 

egy által; 
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Ezt a tényt mindenki elfogadja. Minden hívő, minden keresztény tudja, hogy igen, Ádám 

vétkezett, bejött a bűn, bejött a halál, és ez a kárhozat, ez a bűn elhatott minden emberre. 

Mivelhogy mindannyian vétkeztünk, fizikai szinten, valamilyen módon. Ádámnak az 

ágyékából származik az egész világ. Igaz? Mert Ádámnak a fizikai leszármazottjai vagyunk, 

mindannyian. Minden ember, aki a földön él. Akkor most itt egy nagyon erőteljes állítás van: 

13. Mert a törvényig volt bűn a világon; a bűn azonban nem számíttatik be, ha nincs 

törvény. 

A törvényig volt a bűn a világon. Ez egy nagyon kemény eledel. Ez egy nagyon kemény 

eledel a vallásos elmének, akik bűn centrikusak, akik a bűnre koncentrálnak, és a bűnt már 

olyan magaslatokra emelik, hogy följebb emelik Jézusnál. Szinte bálványt csinálnak a bűnből 

egyesek. Úgy gondolják, hogy az a bűn sokkal nagyobb, mint az áldozat. Sokkal nagyobb, 

mint Jézus vére. Úgy gondolják emberek, hogy ha valaki elkövet egy bűnt, aki Krisztusban 

van, akkor az a pokolba kerül. Nagyon sok ilyen üzenetet hallottam, én tudom, hogy miről 

beszélnek, mert én is a vallásból jövök. Hallottam én is elég kárhoztató üzenetet, mert úgy 

gondolják, hogy ha az embereket megfenyegetik a pokollal, amikor bűnt követnek el, akkor 

az emberek megijednek, félni fognak, és majd helyesen fognak cselekedni. De pont az 

ellenkezője történik. A törvény pontosan ugyanezt tette. A törvény a cselekedetekre épült, és a 

világosan elmondta, hogyha ezt teszed, akkor üdvözülsz, ha nem, akkor a pokolba kerülsz. 

Megváltoztatta-e ez az embereket? Nem. Maga Isten tette félre azért, mert Ő nem ilyen alapon 

akar kommunikálni az emberekkel. Neki egy sokkal jobb eszköze van, mint a törvény, 

mégpedig ez a szeretet. Mert maga a szeretet az, ami képes megváltoztatni az embereket. A 

törvény az csak megkeményíti. Isten azért mondja, hogy a törvényig volt bűn a világon.  

Nem sok helyen prédikálják ezt. Nem sok helyről hallod, pedig benne van a Bibliában, 

olvasom végig. Nem számíttatik be, ha nincs törvény. Szokták példaként hozni a német 

autópályákat. Ott nincs sebességkorlátozás. Annyival mész az autópályán, nem tudom most is 

így van-e, de amikor utoljára jártam ott, akkor még biztos így volt – ami kifér a csövön, lehet 

menni. Ha 240-nel mész, akkor azzal mész. Megbüntetnek, ha nincs törvény? Nem. Ha ezt 

megteszed a magyar autópályán, akkor lehet, hogy kapsz egy levelet valahonnan, egy kis 

csekkel. Ezt jelenti. Most akkor megint csak fölmerül egy kérdés. De hát István, ha te ezt 

prédikálod, akkor mindenki bűnt követ el, ha nem számít semmi, akkor azt csinálok, amit 

akarok! Tévedés. Nagyon nagy tévedés, mert a bűn elpusztít. Mindjárt meg fogjuk nézni az 

1Korinthus 15. fejezetet. Igenis a bűnnek van következménye. Nem ezt tanítjuk, hanem azt 

tanítjuk, hogy a bűnre a megoldás nem a törvény, hanem Isten szeretete, és a kegyelem. 

Nekünk nem a bűnt kell prédikálni, hanem hogy hogyan tud meggyógyulni a bűn. Az nem a 

törvény által tud meggyógyulni, hanem a kegyelem, és Isten szeretete által. Ezt kell 

megérteni, hogy úgy szerette Isten a világot, hogy az egyszülött Fiát adta, hogy aki hiszen 

Őbenne, el ne vesszen, hanem örök élete legyen. Ámen. Örök élete legyen. Ezért jött Jézus!  

Róma 5,17–18. 

17. Mert ha az egynek bűnesete miatt uralkodott a halál az egy által; mennyivel 

inkább uralkodnak az életben az egy Jézus Krisztus által azok, akik a kegyelmet 

bőségében vették, és a megigazulás ajándékát megragadták. 

18. Bizonyára azért, miképpen egynek bűnesete által minden emberre elhatott a 

kárhozat: azonképpen egynek megigazító munkája által minden emberre elhatott az 

életet adó megigazulás.  

Mert ha egynek bűnesete miatt uralkodott a halál az egy által, sokkal inkább uralkodnak 

az egy Jézus Krisztus által azok, akik a kegyelem és az igazság ajándékának bővölködésében 

részesültek. Halleluja! Ádám bűnében akkora némely embernek a hite, hogy nagyobb, mint 

Jézuséban. Most ki tett nagyobb dolgot? Az első Ádám tett nagyobb dolgot, vagy az utolsó 

Ádám? Kinek a munkája nagyobb? Sokan azt tartják, hogy az első Ádám cselekedete 

nagyobb volt, mint az utolsó Ádámé. Annyira hisznek az első Ádám munkájában, hogy ezt a 
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munkát fölé emelik Jézus kereszten végzett munkájának. Ezért van ennyi csecsemő Krisztus 

Testében, ezért nem értik a kegyelmet, és ezért viselkednek, ahogy viselkednek, mert nem 

értik meg, nem értjük meg, nyugodtan mondhatom így – Istennek minden értelmet felülhaladó 

szeretetét. Ezt egyszerűen nem tudjuk megérteni, mert minden emberi értelmet felülhalad. 

Egynek bűnesete miatt uralkodott a halál. Ha ez igaz, akkor ugyanúgy igaz, hogy Jézus 

Krisztus megigazító munkája által pedig mindannyian igazakká lettünk. Jézus munkája 

fölülírta Ádám munkáját. Az ugyanúgy elhatott minden emberre, akik Krisztusban vannak, és 

ezen nem tudsz változtatni. Ha üdvözültél, akkor üdvözültél. Sajnálom, a mennybe fogsz 

kerülni! Ha bűnt követsz el, akkor sokkal hamarabb. Akkor idő előtt mész oda, és ha ezt 

elprédikálod, akkor azt mondják, hogy hamis tanító vagy. Én csak azt prédikálom, amit Isten 

Igéje mond. Ha nem tudod lenyelni, mert neked ez egy akkora falat, akkor imádkozzál! A 

vallásos elmédet dobd ki, és olvasd át a Bibliát!  

Senki nem tudta ezt nekem megmondani, melyik az a bűn, amelyik nagyobb, mint Jézus 

vére? Senki. Nem találtam egyetlen helyet a Bibliában. Ez nem arra biztat bennünket, hogy 

akkor bűnös életet éljünk. Sőt! A kegyelem az, ami meg fog változtatni bennünket, ahogy 

elváltozunk Isten képére, és hasonlatosságára, erre lettünk teremtve eleve, és ahogy Isten 

szeretetében elkezdünk növekedni. Azért vagyunk itt a földön, hogy befogadjuk Isten 

szeretetét. Először is elfogadjuk, aztán közvetítsük az emberek felé, hogy Isten mennyire 

szereti őket. Erre van szükségük az embereknek! Ezért jött Jézus. Ez a szeretet változtatta 

meg a világot. Ez a szeretet vitte föl a keresztre az Úr Jézus Krisztust, hogy átölelje a világot. 

Ezt a nyomorult világot megmentse. Minden bajra egyetlen orvosság van: Isten 

természetfeletti szeretete. Mert ebből fakad minden. Ez a forrás. Prédikálhatunk bármiről, de a 

forrás az maga a szeretet, Isten szeretete.  

Róma 5,19–21. 

19. Mert miképpen egy embernek engedetlensége által sokan bűnösökké lettek, 

azonképpen egynek engedelmessége által sokan igazakká lettek. 

Halleluja! Mennyivel kisebb ez az igazság, mint az első? Semmivel! Ez fölülírja Ádám 

bűnét, és nekünk ebben van a hitünk. Ez a mi keresztény hitünk.  

20. A törvény pedig bejött, hogy a bűn megsokasodjék [megnövekedjék]; de ahol 

megsokasodik a bűn, ott a kegyelem sokkal inkább bővölködik. 

Mit okozott a törvény? Megváltoztak az emberek, eltűnt a bűn, mert megjött a törvény? 

Pont fordítva, és ezt pont fordítva prédikálják. Ez van leírva a Bibliában. A törvény pedig 

bejött, hogy a bűn megnövekedjék. Isten egy olyan dolgot adott, amitől még nagyobb lett a 

bűn? Nem! Ugyanúgy ott volt a bűn addig is. Csak eddig nem volt tükör, ami megmutassa. 

Eddig nem tudták az emberek, hogy mi a bűn, de bejött a törvény, és a törvény megmutatta 

nekünk, hogy mi a bűn. A törvény még ráadásul olaj volt a tűzre. A törvénytől nem változtak 

meg az emberek. A törvény nem tud tenni érted semmit. Egy kődarab semmit nem tud tenni 

érted. De Isten szeretete, Isten élő szeretete, amely kitöltetett a mi szívünkbe, igenis az tud 

tenni érted. Ő az egyetlen lehetősége minden embernek, Isten kegyelme, Isten szeretete arra, 

hogy egy áldott, jó, istenfélő élete legyen. Akkor miért töltenek olajat a tűzre? Ha én most 

kiírnám az ajtóra, hogy ne nézz be mögé, mert titkos dolog van ott, és mondjuk, itt maradnál 

egyedül, ebben a teremben... Tudjátok, mit akarok kérdezni: mi lenne az első dolgod? 

Bekukucskálnál mögé, igaz? De most, hogy nincs kiírva semmi, abszolút nem érdekes. Ugye? 

Na, ezt teszi a törvény. De ahol megnövekedik a bűn, ott a kegyelem is sokkal inkább 

bővölködik. Halleluja! Dicsérjük az Urat!  

Nem tudom, ki volt már börtönben szolgálni, itt vannak, akik járnak rendszeresen. Én még 

akkora kegyelmet soha sehol nem tapasztaltam, mint azok között az emberek között. Tudták, 

hogy sárosak – bár némelyik mondja, hogy ártatlan –, de tudjuk, hogy nem tévedésből 

kerültek oda, hogy rosszul lettek az utcán, és odavitte őket a mentő. Tehát annak oka van. 

Amikor prédikáljuk az Evangéliumot, akkor Istennek hatalmas kegyelme van jelen. Egy olyan 
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kegyelem van jelen, és ezek az emberek, akik valamilyen úton-módon kisiklottak, vagy 

kisiklott az életük, azok az emberek nagyon könnyen tudják elfogadni Isten kegyelmét.  

Ki nem tudja elfogadni Isten kegyelmét? A vallásos elme. Az önelégült, öntelt, magamu-

togató, cselekvésből megigazulni akaró ember, aki el van telve saját magával. Ha tele vagy 

magaddal, ott már Istennek nincs hely, ugye? Tehát meg kell, hogy haljunk önmagunknak, 

hogy Krisztusnak tudjunk élni. Félre kell tenni az ostoba vallásos gondolkozásunkat, és helyet 

kell adni Isten kegyelmének. Ők ezt ott megteszik, hatalmas kegyelem! Olyan emberek 

szabadultak meg Isten Igéjének az ereje által, akivel a világ nem bírt. Egyiknek hallgattam a 

bizonyságát, őt személyesen is ismertem még a világból. Elég ismertek voltak országszerte, és 

elmondta a bizonyságát. Őt a világon az egyetlen fegyőr sem tudta megtörni. Mindegy, hogy 

mit csináltak vele, mindegy, hogy mit tettek vele, akkor sem. Akkor történt valami a 

zárkájában: Jézus meglátogatta. Akkor történt valami. Azt mondta, hogy én nem mentem ki a 

folyosót mosni. Én a lábamat mosattam a többiekkel, csicskáztattam a többieket, és egyszer 

csak találkoztam Jézussal. Másnap reggel jelentkeztem a fegyőrnél, hogy hadd mossam fel a 

folyosót! Ránézett a fegyőr, és mondta: maga ne szórakozzon velem! Maga megint mit akar 

csinálni? Azt mondja, hogy föl akarom mosni a folyosót! Ezt nem tudja senki más megtenni, 

erre egyedül a kegyelem, erre egyedül Isten képes. Egyedül Ő képes megváltoztatni a kemény 

kőszívünket. Ő tudja kicserélni hússzívre. Ezt egyedül Isten tudja megtenni.  

21. Hogy miképpen uralkodott a bűn a halálra, azonképpen a kegyelem is uralkodjék 

a megigazulás [igazság] által az örök életre a mi Urunk Jézus Krisztus által. 

Ha a kegyelem uralkodik, akkor nem az ördög uralkodik. Ha a kegyelem uralkodik, akkor 

nem a betegség uralkodik. Hanem akkor Isten szeretete uralkodik. Akkor távoznia kell 

mindennek, a gonosz minden egyes trükkjének, minden egyes manőverének, cselvetésének, 

ravaszságának el távoznia onnan. Akkor most jön az a kérdés, amit Pál is föltesz: 

Róma 6,1–2. 

1. Mit mondunk tehát? Megmaradjunk-é a bűnben, hogy a kegyelem annál nagyobb 

legyen? 

Maga Pál apostol teszi föl ezt a kérdést. Azt mondja: 

2. Távol legyen: akik meghaltunk a bűnnek, mi módon élnénk még abban? 

Mi meghaltunk Krisztussal a bűnnek. Mi nem vagyunk bűnösök. Hálát adunk Istennek! 

Nem azért, mert Isten a Jézus vérén át lát minket, nem! Azért, mert Isten annak lát, amik 

vagyunk, és mi igazak vagyunk az Ő szemében. A kereszt miatt, Jézus miatt. Ez a legrosszabb 

napja az ördögnek, amikor ezt megtudja. Dicsérjük az Urat! Te megigazult vagy, és igaz vagy 

Isten előtt. Nem amiatt, hogy te milyen szuper vagy, vagy én milyen szuper lennék, hanem 

pontosan az miatt, amit Jézus megtett érettünk. Hálát adunk az Úrnak! Tehát valójában semmi 

más, mint egy ilyen démoni összeesküvés folyik a hitből való megigazulás ellen, a gonosz az 

mindig a láthatókon akarja tartani a szemedet. Mindig a cselekedeteken, hogy mit tettél, mit 

csináltál? A gonosz mindig vissza akar vinni a törvényhez. Ezt mondja a gonosz, hogy: Igen, 

csak menj a törvényhez! Mert ha a törvénnyel megméred magad, akkor mi történik? Mindig 

elbuksz, mindig kárhoztatva leszel, és sohasem fogod azt érezni, hogy te igaz vagy. Miért 

mész vissza a törvényhez? Elment az eszetek, bolondok vagytok? – kérdezi Pál apostol a 

galatáktól. 

Galata 3,1–7. 

1. Oh balgatag galáciabeliek, kicsoda igézett meg titeket, hogy ne engedelmesked-

jetek az igazságnak, kiknek szemei előtt a Jézus Krisztus úgy íratott le, mintha köztetek 

feszíttetett volna meg? 

A balgatag azt jelenti, hogy bolond. Ne azt mondd, hogy milyen csúnyán beszél ez az 

István! Én a Bibliát olvasom. Pál nagyon erőteljes szavakat használ, amikor valakik vissza 

akarnak menni a törvényhez. Bolondnak nevezi őket, balgatagoknak mondja őket. Azt 

mondja, hogy: Balgatag, bolond galáciabeliek! Milyen varázslás esett rajtatok? Milyen 
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bűbájnak, milyen varázslásnak lettetek ti az áldozatai, hogy ne engedelmeskedjetek az 

igazságnak? Ki az igazság? A Krisztus!  

2. Csak azt akarom megtudni tőletek: a törvény cselekedeteiből kaptátok-é a 

Szellemet, avagy a hit hallásából? 

Bolondok vagytok? Visszamentek a törvényhez? Miért nem maradtok az igazságnál? A 

múltkor sok kritikát kaptam, mert azt mondtam, hogy a törvény nem az igazság. Nem én 

mondom. Ha van egy szemüveged, meg egy Bibliád, akkor jobban meglátod, el tudod olvasni. 

Azt mondta, hogy nem engedtek az igazságnak akkor, ha visszamentek a törvényhez, mert a 

törvény nem az igazság. Ki az igazság? Jézus Krisztus, Ő az igazság! Ő az út, az igazság, és 

az élet. A törvény jó, a törvény csodálatos, a törvénnyel nincs semmi baj, de a törvény nem 

tud téged igazzá tenni. Nem tud téged igazzá tenni, mert erőtlen, mert nincs benne erő. A 

kőben nincs erő, a kőtáblában nincs erő! 

3. Ennyire esztelenek vagytok? Amit Szellemben kezdtetek el, most testben fejez-

nétek be? 

Ennyire esztelenek vagytok? Magyarul: Elment az eszetek? – kérdezi Pál. Ezt nem én 

írtam ide, ez itt van kétezer éve. Hogy kaptuk az örök életünket? Kegyelemből, hit által. Van-

e szerepe a cselekedetnek? Persze, hogy van, mert a hitünk meghatározza, hogy hogyan 

gondolkodunk. Amiben hiszünk, akörül járnak a gondolataink. És ahogy gondolkodunk, úgy 

cselekszünk. A cselekedetünk megmutatja a hitünket. Valójában az a mutatója, és ahogy a 

Jakab levél írja, a cselekedetek által lesz teljessé a hit. Ha valaki hitre jutott az Úr Jézus 

Krisztusban, és nem tesz semmit, akkor ez még nem elégséges. Mert megismertük Isten 

kegyelmét, hitre jutottunk, ott van a hit. Utána mit kell tenni? Jön a cselekedet, hogy ki kell 

mondanunk a hitünket. Meg kell cselekedni, és így lesz komplett az egész. Tehát nagyon 

fontos a cselekedet, de ez a cselekedet mit kell, hogy megmutasson? A szívünkben lévő hitet. 

Ha valaki elmond egy üdvösség imát, attól nem történik semmi, ha nincs ott a hit. Ez fontos, 

hogy hitre jusson, a hitnek ott kell lenni a szívünkben.  

4. Annyit szenvedtetek hiába? Ha ugyan hiába. 

5. Annakokáért, aki a Szellemet szolgáltatja néktek és hatalmas csodákat tesz 

közöttetek, a törvény cselekedeteiből, vagy a hit hallásából cselekszi-é? 

A törvény nem tud dolgozni benned, mert élettelen, mert halott. De a bennünk lévő Szent 

Szellem munkálkodik. A Filippi 1,6-ban van, hogy aki elkezdte bennetek a jó munkát, be is 

fogja fejezni az Úr Jézus Krisztusnak napjáig. Ki munkálkodik bennünk? Isten Szelleme. Ne 

legyél türelmetlen a nemrég újjászületett emberekkel, mert ahhoz, hogy kifejlődjön, és látható 

legyen a gyümölcs, a Szellem gyümölcse, ahhoz időre van szükség. Legyünk türelemmel, 

legyünk szeretettel egymáshoz! Isten is türelmes velünk, mert azonnal nem látszik a 

gyümölcs, amikor elültetünk valamit. Azt táplálni, öntözni kell, jó talajba kell, hogy kerüljön, 

ahogy a Márk 4-ben van megírva a magvető története. Ott Jézus pontosan elmondja, hogy 

amikor az a mag, az az élettel teli mag beleesik a talajába, akkor az gyümölcsöt fog teremni. 

Harmincannyit, hatvanannyit, százannyit. Ha nem kerül a talajba, nem kerül az ember 

szívébe, ha köves helyre esik, vagy az út mellé, vagy a gazok mellé, a végeredmény ugyanaz: 

nem lesz rajta gyümölcs. Elfojtják, vagy egyáltalán nem tud kijönni a benne levő élet, mert 

elfojtják a benne levő életet. 

6. Miképpen Ábrahám hitt az Istennek, és megigazulásul tulajdoníttatott az néki. 

7. Értsétek meg tehát, hogy akik hitből vannak, azok az Ábrahám fiai. 

Mi is Ábrahám szellemi magva vagyunk, mi vagyunk az ígéret örökösei. A fizikai 

örökösök Ábrahám fizikai leszármazottai. Tehát Ábrahám, Izsák és Jákób vonalán ők 

örökölték Isten ígéreteit. Ábrahámnak tett ígéretet Isten, hogy: Tebenned fognak megáldatni a 

föld minden nemzetségei. Nyilván áldott lesz az ő magva is, de a föld minden nemzetsége, és 

ehhez tartozik minden ember. Jézus Krisztus azért lett átokká, hogy Ábrahám áldása a 
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Krisztus Jézusban legyen a pogányokon, hogy a Szellem ígéretét elnyerjük hit által. Nem 

cselekedetekből! Hit által, nem cselekedetekből. Halleluja! 

Megnézzük a Róma 5,17-et. Egy nagyon fontos igehely, és nagyon szeretem ezt az 

igeverset.  A végére szeretném felhívni a figyelmedet. 

Róma 5,17. 

17. Mert ha az egynek bűnesete miatt uralkodott a halál az egy által; mennyivel 

inkább uralkodnak az életben az egy Jézus Krisztus által azok, akik a kegyelmet bősé-

gében vették, és a megigazulás ajándékát megragadták. 

Ajándékról beszél itt a Biblia, hogy nem azok igazulnak meg, akik megcselekszik az 

igazságot, hanem az igazság ajándékának bővölködésében részesültek, akik megragadták ezt 

az ajándékot. Megragadták! Nem kiérdemelték, hanem megragadták ezt az ajándékot. Az 

előbb itt Ábrahámról beszéltem, akkor nézzük meg Ábrahám dolgait. 

1Mózes 15,5–6. 

5. És kivitte őt, és monda: Tekints fel az égre, és számláld meg a csillagokat, ha 

azokat megszámlálhatod; és monda néki: Így lészen a te magod. 

Ez az ígéret adatott Ábrahámnak. Mit tett Ábrahám?  

6. És hitt az Úrnak, és tulajdoníttaték az őnéki megigazulásul. 

Mi volt Ábrahám hitének az alapja? Hitt Istennek, hitt egy ígéretben, és ettől lett igaz. Az 

égvilágon semmi olyat nem tett Ábrahám, amivel ki tudta volna érdemelni Isten kegyelmét, 

jóindulatát. Egyetlen dolgot tett, hogy hitt Istennek. Olvassuk a Jakab levélben – látszólag 

ellentmondásnak tűnik –, ott azt írja, hogy nem csak hitből, hanem cselekedetekből igazult 

meg, amiatt, hogy Izsákot fölvitte az oltárra. Van ezzel egy kis baj, hogy előtte őt a Biblia már 

rég igaznak jelentette ki! Nyilván, egy igaz ember igazul cselekszik, és ez a nagy csapda 

ebben. Amikor te úgy érzed, hogy igaz vagy, és tudod, hogy igaz vagy, akkor hogyan 

cselekszel? Akkor igazul cselekszel, igyekszel igazul cselekedni. Mert te igaz vagy, te 

Krisztusban vagy, te szeretetben jársz. Ha azt magyarázzák be neked, hogy te egy gengszter 

vagy, vagy te egy bűnöző vagy, egy idő után elhiszed magadról, és úgy fogsz cselekedni. 

Nézd meg, hogy a vallásos emberek voltak a leggonoszabbak Jézussal. Ezért kell a megiga-

zultságban megerősödnünk, mert a helyes hit fogja meghatározni a helyes cselekedetet. Ha 

nem helyes a hitünk, akkor helytelen lesz a cselekedetünk is. Ha mi hisszük, hogy Isten 

igazsága vagyunk, akkor úgy fogunk cselekedni. Egy igaz ember igazul cselekszik. Ábrahám 

sem volt tökéletes. Olvasunk valamit Ábrahámról, ő a mi hit példaképünk. Ábrahám hitének 

vagyunk az örökösei, és Ábrahámot hozza fel a Biblia hit példaképnek. Mit gondoltok, 

Ábrahám tökéletes volt? Elment Egyiptomba, és nézzük, hogy mit tett ez az igaz ember, aki 

igaz ember maradt továbbra is, de az igaz emberek néha tesznek olyat, ami nem igaz.  

1Mózes 12,10–17. 

10. Azonban éhség lett az országban, és Ábrám aláméne Egyiptomba, hogy ott 

tartózkodjék, mert nagy volt az éhség az országban. 

11. És lőn, mikor közel volt, hogy bemenjen Egyiptomba, monda feleségének 

Szárainak: Ímé tudom, hogy szép ábrázatú asszony vagy. 

12. Azért mikor meglátnak téged az egyiptomiak, majd azt mondják: felesége ez; és 

engem megölnek, téged pedig életben tartanak. 

Nézd meg, hogy itt még a hazugságra való fölbujtást is föl lehetne róni Ábrámnak. 

13. Mondd azért, kérlek, hogy húgom vagy; hogy jól legyen dolgom miattad, s 

életben maradjak teéretted. 

Nézd meg, hogy mit csinál a félelem az igaz emberrel! Ábrahám egy igaz ember volt, 

megigazult Isten előtt, de a félelem ostoba cselekedetekre sarkallja az embert. Ez az igaz 

ember hazudott, sőt, nemcsak ő egyedül, még a feleségét is rábírta, hogy hazudjon. Nem volt 

törvény. Isten azt mondta, hogy: Nahát, akkor most nem tárgyalok többet veled?  
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14. És lőn, mikor Ábrám Egyiptomba érkezék, láták az egyiptomiak az asszonyt, 

hogy az nagyon szép. 

15. Mikor megláták őt a fáraó főemberei, magasztalák a fáraó előtt és elvitték az 

asszonyt a fáraó udvarába. 

Odaadta a feleségét a fáraónak. Ha nézzük a törvényt, akkor itt még egy paráznaságra való 

felbujtás is benne van a dologban, és még vizsgálhatnánk, elemezhetnénk tovább a dolgokat, 

ha a törvényhez mérjük. 

16. És jót cselekedett érette Ábrámmal, és voltak juhai, ökrei, szamarai, szolgái, 

szolgálói, nőstény szamarai és tevéi. 

Vagyis ez a hazug ember meggazdagodik. Ez a mi Istenünk! 

17. De megveré az Úr a fáraót és az ő házát nagy csapásokkal, Száraiért, Ábrám 

feleségéért. 

Figyelj ide! Nem Ábrahámot, az igazat, hanem kit vert meg? Amikor először olvastam, 

azt hittem, elírták. Hogy valami nem jól van írva a Bibliában. De megveri az Úr a fáraót. 

Uram, hát rossz embert büntettél meg, hát eltévesztetted! Menjünk még tovább. Ábrahám ezt 

nem egyszer tette meg. Eltelt huszonöt év. Fölolvasom nektek a Bibliából, hogy ezt nem én 

álmodtam az éjszaka, ez ide le van írva. 

1Mózes 20,1–7. 

1. És elköltözék onnan Ábrahám a déli tartományba, és letelepedék Kádes és Súr 

között, és tartózkodék Gérárban. 

2. És monda Ábrahám Sáráról, az ő feleségéről: Én húgom ő. Elkülde azért Abimé-

lek, Gérárnak királya, és elviteté Sárát. 

Ábrahám huszonöt év múlva ugyanazt eljátszotta. Megint ugyanaz a helyzet, huszonöt év 

múlva is. Még mindig szép volt Sára. Gondoljatok bele, hogy a fáraó nem szellemben látta 

Sárát. Ő nem szellemi ember volt, hanem fizikálisan látta. Sára tényleg szép volt, pedig akkor 

már kilencven éves volt. De ezt teszi Isten az igaz, áldott emberekkel. 

3. De Isten Abimélekhez jöve éjjeli álomban, és monda néki: Ímé, meghalsz az 

asszonyért, akit elvettél, holott férjnél van. 

4. Abimélek pedig nem illette őt, és monda: Uram, az ártatlan népet is megölöd-é? 

Megint ugyanaz a helyzet. Nem Ábrahámot feddte meg Isten, hanem a fáraót. Hogy van 

ez a kegyelem? Ez már tényleg összezavarja az embert. Akkor most mi itt a helyzet? Az, hogy 

Isten az igaz embert megvédelmezi, még akkor is, ha bolondságot csinál. Isten akkor is 

Ábrahám oldalán állt, amikor az helytelen dolgot tett. Nem helyes dolog hazudni, nem helyes 

dolog az asszonyt beküldeni más ágyába – bocsánat, de itt ezt történt –, mert ez paráznaság, 

ez hűtlenség. De mégis megtette ez az igaz ember, aki a mi hit-példaképünk. Ez mind csak azt 

mutatja, hogy csak egy igaz van, Isten, senki más! A legkülönbek is elestek. Dávidról nem is 

beszélek, mert nincs a Tízparancsolatnak olyan pontja, amit ő meg nem szegett, és Isten mégis 

szíve szerint való embernek mondja. És nem taszította a pokolba. Miért gondolják, hogy Isten 

a pokolba akar hajítani bennünket azért, mert eltévesztünk valamit?  

5. Avagy nem ő mondotta-é nékem: én húgom ő; s ez is azt mondotta: én bátyám ő. 

Szívem ártatlanságában és kezeim tisztaságában cselekedtem ezt. 

6. És monda az Isten néki álomban: Én is tudom, hogy szívednek ártatlanságában 

művelted ezt, azért tartóztattalak én is, hogy ne vétkezzél ellenem, azért nem engedtem, 

hogy illessed azt. 

7. Mostan azért add vissza az embernek az ő feleségét, mert próféta ő: és imádkozik 

éretted, és élsz; hogyha pedig vissza nem adod: tudd meg, hogy halállal halsz meg te, és 

minden hozzád tartozó. 

Ezek után azt mondja Isten erről a hazug emberről, hogy ő próféta. Szuperül képviselte 

Istent, ugye? Nagyon szuperül! Itt van először gyógyulás a Bibliában, hogy imádkozik 

teérted, és élsz. Hát, ha éjszaka megjelenne Isten előtted, és azt mondaná, hogy meghalsz, 
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akkor lehet, hogy lepedőt kellene cserélni, meg tiszta ruhát, új pizsamát kellene felvenned! És 

Isten megint nem Ábrahámot feddte meg, hanem megvédelmezte őt. Miért? Mert ő Isten 

szemében egy igaz ember volt. Egy saját példát hadd mondjak el, és tudom, hogy ez lehetne 

bármelyikőtök példája. Körülbelül úgy két-három éve szolgálhattam, de lehet, hogy csak egy, 

és ostobaságot csináltam. Mindegy, hogy mit, mert Isten már úgyis megbocsátotta, mert 

megtértem belőle. Nagyon mocskosnak éreztem magam, iszonyatos mocskosnak. Tehát, 

amikor te valami helytelen dolgot teszel, olyan dolgot teszel, ami nem Isten szíve szerint való, 

és bűnt követsz el, akkor bűntudatod van. Miért? Mert van egy lelkiismereted, tudod, mint a 

futballbíró a pályán, hogy szabálytalanság történt, és belefúj a sípjába. A te lelkiismereted 

pontosan ugyanilyen, és nagyon elítél. Már nyakig dagonyáztam az önsajnálatban, az 

önkárhoztatásban, és éppen akkor Jim pásztor megkért, hogy menjek ki Székelyföldre két-

három hétre. Azon gondolkodtam, hogy lemondom az utat, mert azt gondoltam, Isten egy 

ilyen mocskos embert hogy tudna használni? Hogy merjek én odaállni, hogy menjek én oda, 

és hogy képviseljem én Istent? Ki volt már ilyen helyzetben? Amikor nagyon pocsékul érezte 

magát, amikor nagyon elítélte magát, amikor nagyon mocskosnak érezte magát? Én azt 

hiszem, hogy volt ez már mindenkivel. De végül is megígértem, elmegyek. És soha, azóta se 

tudok annyi csodáról, olyan csodákról, amiket Isten ott tett! És nem értettem. Azt kérdeztem, 

hogy Istenem! Biztosan jól teszed? Biztos a megfelelő embert küldted oda? Biztos? Mit 

várnál Istentől ilyenkor, amikor valamit rosszul teszel? Hogy Isten lesújt a mennyből, és 

agyoncsap kénköves mennykővel. Mert azt várja az ember. Ez lenne a méltó büntetés. Erre 

meg Isten rád mosolyog, megsimogatja a fejedet, és azt mondja: Menjél tovább!  

Hálát adok Istennek, hogy ezt korán megtanította nekem, hogyha bármit csináltál, bármi 

rosszat tettél, nagyon kárhoztatod magad, vagy valaki nagyon kárhoztat téged, akkor el ne 

szaladj Istentől, inkább menj oda hozzá! És amikor te azt gondolod – mert a vallás arra 

tanított –, hogy Isten lesújt kénköves mennykővel rád, és agyoncsap azonnal, akkor Isten rád 

mosolyog, megsimogatja a fejedet, és azt mondja: Na, gyere, menjünk tovább! Mit gondolsz, 

hogy ez engem arra sarkallt, hogy továbbra is bűnöket kövessek el? Isten szeretete az, ami 

megtérésre indít. Ő változtat meg bennünket! Hatalmas csodák történtek. Egy kisfiúnak a lába 

nőtt meg. Kribus Magdiékkal voltunk – ismeritek néhányan –, egy kis baptista kápolnába 

engedtek be minket, és ott egy kisfiúnak megnyúlt a lába 10-15 centiméterrel. Ott imádkoz-

tunk érte. Azelőtt életében soha nem járt, és beszélni sem tudott. Le volt ragadva a nyelve. Az 

első szava az volt – román fiúcska volt –, hogy Isus. Jézus. És utána kiment, és játszott a 

többiekkel. Isten ezt teszi! Ez a mi Istenünk! Ne hagyd magad kárhoztatni! Mindegy, mit 

tettél, térj meg belőle! De a megigazultságodat nem veszíted el Isten előtt. Sajnálom, 

megigazultál, igaz vagy! Na, de mi van, ha megtagadjuk Jézust? Nézzük meg, hogy mi 

történik akkor, hogyha ilyet teszünk. 

2Timótheus 2,10–13. 

10. Annakokáért mindent elszenvedek a választottakért, hogy ők is elnyerjék a 

Krisztus Jézusban való üdvösséget örök dicsőséggel egyben. 

Tehát nem az első bűnig tartó dicsőséget, hanem örök dicsőséget. 

11. Igaz beszéd ez. Mert ha vele együtt meghaltunk, vele együtt fogunk élni is. 

12. Ha kitartunk, vele együtt fogunk uralkodni is; ha megtagadjuk, Ő is megtagad 

minket; 

13. Ha hitetlenkedünk, Ő hű marad: Ő magát meg nem tagadhatja. 

Hát akkor, ha megtagadod Krisztust, akkor Ő is megtagad – mondhatod. Kedves barátom, 

ha a szomszédodnak jön egy felszólító levél, mert nem fizette be a villanyszámlát, akkor az 

nem neked jött, ugye? Akkor az a szomszédodnak jött, igaz? A levelekben is úgy van, az a 

levél, amit nem neked írtak, az nem a tied. Hogy kezdődik itt az eleje? A zsidókról szól. Nem 

fogadták el az Urat. Megtagadták. Elutasították – ez a másik szó. Visszautasították, nem 

fogadták el. Meg lehetett tagadni a megigazultságodat. Ádámban mindannyian bűnösök 
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lettünk. Most tételezzük föl, hogy egy bűnös megtagadja a bűnösségét. Igaz lesz attól? 

Gondolkodjunk együtt. Ha egy bűnös megtagadja a bűnösségét, attól igaz lesz? Nem! Jó. Ha 

egy igaz megtagadja, hogy ő igaz, attól bűnös lesz? Nem. Örülök, hogy ezt mondtátok. 

Nagyon bizonytalanok vagytok még egy páran. Ha egy zsiráf megtagadja, hogy ő zsiráf, attól 

nem lesz sündisznó. Igaz? Akkor most már így értitek. Ha egy igaz ember megtagadja, hogy ő 

igaz, attól még Isten szemében továbbra is igaz marad. Dicsérjük az Urat!  

Nagyon szeretem Isten Igéjét, Ő a mi világosságunk, Ő tesz szabaddá bennünket. Nem 

tűrjük, és nem hagyjuk, hogy az ördög kárhoztasson! Amiben nagyon szilárdan meg kell 

állnunk, az a megigazultságunk. Ez az alap. Ha a megigazultságodban nem vagy biztos, akkor 

identitás zavarod van, és az ördög nagyon gyorsan és nagyon könnyen elbánik veled. Meg 

kell ismernünk Isten minden értelmet felülhaladó szeretetét, és ez nem arra sarkall bennünket, 

hogy bűnt kövessünk el. Mondhatod, hogy: István, hát ez csak kitaláltad, hogy ez csak a 

zsidóknak szól! Ismertek-e olyan embert, aki megtagadta Jézust? Péter. Péter pontosan azt 

tette. Jézus is megtagadta Pétert? Nem tagadta meg. Látjátok, hogy itt pontosan azokról van 

szó, akik elutasítják, akik nem fogadják el. A zsidóknak íródott az a rész, akik visszautasí-

tották Jézust. Akkor Ő is visszautasít téged, Ő nem erőlteti rád magát. De Isten hűséges. Nincs 

az a bűn, amiért nem fizette ki az árat. Ha te Krisztusban vagy, akkor Krisztusban. A Kolosse 

levélben van az, hogy a mi életünk el van rejtve a Krisztusban. Nézd meg, itt van ez a Biblia. 

Ennek a Bibliának vannak lapjai. Mondjuk, hogy ez a Biblia a Krisztus, te itt vagy benne. Mi 

történik ezzel a lappal? Az, ami a Bibliával: ha bedobom a vízbe, elázik. Elázik az a lap is. Az 

1János 4,17-et ismerjük: Mert bizodalmunk van az ítélet napjához, mert ahogy Ő van, mi is 

ugyanúgy vagyunk ebben a világban. Krisztus igaz? Igaz! Te igaz vagy? Őbenne vagy 

elrejtve? Őbenne vagy becsomagolva? El vagy-e pecsételve a Szent Szellemmel? Aki az Úrral 

egyesül, egy Szellem Ővele. Ki az, aki föl tudja törni a Szent Szellem pecsétjét, amire el vagy 

pecsételve? Mutasd meg nekem azt az ördögöt! Nem létezik ilyen! Nincs ilyen! Vannak, akik 

egy részleges elragadtatásban hisznek, ez is egy totális hazugság. 

Ha az 1Korinthus 15-re lapozzuk a Bibliánkat, ott megtaláljuk mindezeket. 

1Korinthus 15,56. 

56. A halál fullánkja pedig a bűn; a bűn ereje pedig a törvény. 

Tehát a bűn ereje a törvény, és nem kell megvetnünk a kegyelmet. 

Róma 2,4–5. 

4. Avagy megveted az Ő jóságának, elnézésének és hosszútűrésének gazdagságát, 

nem tudván, hogy az Istennek jósága téged megtérésre indít? 

5. De te a te keménységed és meg nem tért szíved szerint gyűjtesz magadnak haragot 

a haragnak és az Isten igaz ítélete kijelentésének napjára. 

Kik mennek Isten ítéletére? Kik mennek a kárhozatra? A meg nem tértek. A meg nem tért 

szívűek, akik nincsenek újjászületve. A Biblia többféle üdvösségről beszél. A törvény előtt is 

üdvözültek emberek, a törvény alatt is üdvözültek emberek, a kegyelem korszaka alatt is 

üdvözültek emberek. Aztán Jézus el fog vinni bennünket, és azt mondja, hogy vissza fog 

jönni. Akkor lesz az elragadtatás. Akik Krisztusban haltak meg, azok fognak előbb feltámad-

ni. Mi pedig, akik élünk, elváltozunk, és elragadtatunk a felhőbe, hogy mindörökké Vele 

legyünk. Vannak, akik úgy gondolják, és van egy hosszú listájuk, hogy ki az, aki elragadtatik, 

és ki az, aki nem. Mert Isten itt hagyja, mert nem várja őt. Hát, akkor érdemesebb lenne 

meghalni, mert akik meghaltak, azok biztos, hogy mennek. Nem? Amikor valaki újjászületik 

– Jim pásztor prédikálta egyszer –, akkor nemsokára le kellene lőni, mert akkor tuti, hogy a 

mennybe kerül. Aki lelőtte, az nem biztos – e szerint az elmélet szerint. De akkor, mi élők, 

hátrányt szenvedünk a halottakkal szemben? A halottak közül mindenki megy, az élők közül 

pedig nem? Mit mond az Ige? Akár élünk, akár halunk, az Úréi vagyunk. Nincs különbség! 

Nincs változtatás! Dicsérjük az Urat, hadd sírjon az ördög! 
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Álljunk fel, és tegyünk egy megvallást: Drága mennyei Atyám, köszönöm a Te Igédet! 

Köszönöm a Te igazságodat! Köszönöm, Atyám, hogy én igaz vagyok, mert igazzá lettem 

nyilvánítva. Nem a saját cselekedeteimből, hanem Jézus Krisztus keresztje miatt. Nincs 

semmi kárhoztatásom, mert én a Krisztus Jézusban vagyok. Isten szeret engem. Istennek a 

legjobb terve van velem. Örökre üdvözült vagyok! Ámen. 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


